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Milí priatelia! 
Palabra je časopis študentov Bilingválneho slo-
vensko-španielskeho gymnázia v Novom Meste 
nad Váhom. Je vnímaný ako „tvorivá dielňa” pre 
mladých ľudí, ktorí sa snažia monitorovať štu-
dentské dianie v našej škole. Som veľmi rada, 
že aj v tomto školskom roku k Vám prichádza 
náš časopis. Pociťujem radosť z toho, že po pani 
profesorke Bombovej môžem viesť krúžok Pa-
labra práve ja. Mojím zámerom je pokračovať v 
jej šľapajach, ale samozrejme, vytvoriť so štu-
dentmi aj niečo nové, nápadité a tvorivé. Pri se-
be mám okrem pána profesora Josého Antonio 
Cases aj tím ctižiadostivých, empatických a kre-
atívnych mladých ľudí. V tomto čísle budete mať 
možnosť prečítať si očakávania pani riaditeľky 
RNDr. Janky Habovej, rozhovory so španielskymi 
lektormi Mgr. Manuelom Garcia Munoz a 
Mgr. Nuriou del Real Lopez. Dozviete sa, aké 
prednášky študenti absolvovali, na akých exkur-
ziách sa zúčastnili, budete informovaní o krúž-
koch, ktoré sa otvorili v tomto školskom roku. 
Tiež nájdete zaujímavé informácie, články našich 
literárne zdatných prvákov. Dúfam, že aj ostat-
né príspevky Vás oslovia a spestria chvíle zried-
kavého voľna. 

        

 Andrea Mandelíková  

Palabra, 16.vydanie 
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Bol to neopísateľný pocit. Hneď potom, ako som vkročil do budovy školy, ma pohl-
tila elektrizujúca atmosféra, ktorú rozdávali v plných dúškoch študenti, profesori, 
ale aj samotná škola. Ako prvé ma upútali mohutné schody, ktoré viedli na po-
schodie. O svoju pozornosť sa hlásila aj impozantná nástenka, ktorá dokumento-
vala talent a zručnosť študentov. Po pár minútach pozorovania som sa rezkým 
krokom vydal hore schodmi. Hneď, ako som sa dostal na poschodie, ma pozdravilo 
niekoľko študentiek, ktoré spokojne sedeli v kreslách okolo útleho stolíka. Moja 
trieda mala mať číslo 106. Cestou do triedy som stretol pár tiež pozitívne nalade-
ných študentov. Počas krátkeho pobytu v svojej triede som sa len v rýchlosti stihol 
zoznámiť s svojimi spolužiakmi. Následne nás študenti zo starších ročníkov zavolali 
na chodbu, kde už nás čakala pani riaditeľka, celý učiteľský zbor a ostatní študen-
ti. Po našom príchode sa slova ujala pani riaditeľka. V úvode svojho príhovoru pri-
vítala nás prvákov a potom aj ostatných študentov. Následne predstavila celý uči-
teľský zbor. Študenti búrlivým potleskom osobitne privítali každého profesora či už 
slovenského, alebo španielskeho. Na záver pani riaditeľka pridala pár motivačných 
a povzbudzujúcich viet, v ktorých nám zaželala veľa šťastia a úspechov do nového 
školského roka, od ktorého má, pochopiteľne, veľké očakávania. Potom sme sa 
rozišli do svojich  tried, kde sa nám bližšie predstavili naši triedni učitelia–pani 
profesorka Kováčová a pán profesor José Cases Ares. Následne sme boli obozná-
mení so školským poriadkom a ďalšími podrobnosťami. 
 Môj prvý deň v škole sa neodvratne chýlil ku koncu a nemohol som ho hod-
notiť inak ako v superlatívoch. Prístup profesorov, pani riaditeľky a samotných štu-
dentov ma len utvrdzovali v tom, že som si vybral tú správnu školu. 
          Samuel Gavač, I. 

Palabra, 16.vydanie 

Očami prváka 
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Dostala som domácu úlohu, to preto, aby si študenti nemysleli, že uči-
telia majú po vyučovaní veľa času. Mám napísať svoje očakávania 
v tomto školskom roku. Tak som sa hlboko zamyslela a tu sú: 

Očakávam a pevne dúfam, že maturita 4. a 5. ročníka dopadne nad 
všetky očakávania (samozrejme, v tom pozitívnom zmysle). 

Očakávam, že náš inovovaný učiteľský zbor Vás, milí študenti,  bude 
motivovať k stále lepším a lepším výkonom v jednotlivých pred-
metoch. 

Očakávam alebo, lepšie povedané, dúfam, že naši španielski lektori, 
Susanna, Nuria a Manuel zostanú v našej škole aspoň tých šesť 
rokov, kým budú vo vzdelávacom programe. 

Očakávam (a so mnou, dúfam, aj všetci učitelia a študenti našej 
školy), že sa budeme v škole výborne cítiť, aj naďalej tam bude 
priaznivá klíma a pracovná atmosféra a budeme navzájom spolup-
racovať  na tom, aby naši študenti boli múdri, vzdelaní, rozhľade-
ní, a pritom skromní a empatickí. 

Očakávam, že tie akcie, ktoré plánujeme na tento školský rok, budú 
pre všetkých zúčastnených mimoriadne zaujímavé a všetky sa po-
darí bez problémov zrealizovať. 

Očakávam, že každý z nás na tejto škole, či už učitelia, alebo žiaci 
budú s hrdosťou hovoriť:“ Študujem (pracujem) na Bilingválnom 
slovensko-španielskom gymnáziu v Novom Meste nad Váhom.“ 

Očakávam, že naša škola aj naďalej bude rásť a študenti, ktorých 
prijmeme na prijímacích pohovoroch, prinesú do našej školy novú 
krv, nápady a kreativitu. 

A nakoniec očakávam, pretože toto dielko píšem ešte pred stužkovou 
slávnosťou, že stužková slávnosť mojich milovaných piatakov bude 
úžasná a ich program, na ktorom už určite intenzívne pracujú, bu-
de jedinečný.  

 
A to mi pripomenulo, že ešte nemám ani slovko svojho slávnostného 

prejavu, takže sa vidíme s piatakmi na stužkovej a s Vami ostat-
nými určite v škole na chodbe. Tak sa majte!  

 
Jana Habová 

 
Očakávania pani riaditeľky 

Palabra, 16.vydanie 
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Mgr. José Antonio Cases  - Španielska kinematografia 
Mgr. Jana Drhová  - Prírodovedný krúžok 
Mgr. Andrea Kováčová  - Španielčina a ja 
Mgr. Nuria del Real López  - Divadelný krúžok, Kreatívna matematika 
Mgr. Katarína Majerníková  - Krúžok anglickej a americkej literatúry 
Mgr. Tomáš Malek  - Matematický krúžok 
Mgr. Andrea Mandelíková  - Krúžok časopisu Palabra 
Mgr. Manuel García Munoz  - Akvarely v botanike 

Čaj o piatej 
Po vynikajúcom obede máme občas chuť 
na sladké koláčiky, pečivo, sušienky. V 

minulosti medzi obedom a neskorou veče-
rou bol dlhý časový odstup, a preto aj voj-
vodkyňa Anna z Bedfordu mala veľkú chuť 
na sladké občerstvenie vždy okolo 17-tej 
hodiny. Chcela ho nejako vyplniť a zahnať 
tým vlčí hlad. Vždy si vypýtala šálku čaju 
s dobrým sladkým zákuskom a neskôr vzni-
kol zvyk podávať čaj o piatej. Osvojili si ho 
aj široké vrstvy pracujúcich, ktorým nahrá-
dzal večeru. 

Jarka Oklepková, I. 

 

Mexiko je štát Strednej Ameriky. Hlavným 
mestom je Mexiko City s obrovským poč-
tom obyvateľov, až 28 miliónov. Vďaka 
tomu je známe ako jedna z  najväčších 
metropol. V meste sa nachádza najviac 
múzeí na celom svete. Mexiko je krajina 
s bohatou kultúrou, biodiverzitou a hlavne 
svetoznámou kuchyňou, ktorá je začlene-
ná do organizácie UNESCO. Mexická 
kuchyňa obsahuje množstvo štipľavých 
jedál. Typickým jedlom sú tacos, ktoré sa 
vždy podávajú so salsou.  V minulosti bolo 
Mexiko obývané viacerými kmeňmi ako 
napríklad Aztékovia, Mayovia a Inkovia. 
Pôvodné kultúry zanechali veľa historic-
kých pamiatok, ktoré môžeme navštíviť aj 
dnes. Jednou z najznámejších sú pyra-
mídy starých Mayov, ktoré sa nazývajú 
Chicken Itza. V Mexiku sa tiež nachádzajú 
prírodné pamiatky a národné parky. Žije 
tu mnoho rôznych špeciálnych druhov ži-
vočíchov, ako napríklad axolotl (vzácny 
endemit). Každoročne navštívi Mexiko 
nespočetné množstvo turistov. 

Viola Vráblová, IV.  

Zaujímavosti 

Palabra, 16.vydanie 

Krúžky na našej škole 
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La Gran Mancha Roja es una tormenta tan grande, que podría por lo menos 
poseer dos veces el diámetro de la Tierra. Está en la atmósfera del planeta más 
grande de nuestro Sistema Solar– de Júpiter.  Podría haber existido ya desde hace 
300 años. La velocidad de vientos de este anticiclón puede alcanzar valores 
inimaginables – 400 km/h. Fue descubierta por Cassini en el año 1664 – 56 años 
después de la invención del telescopio. 

Beáta Plaskurová, IV. 

A Marte se le denomina también el Planeta Rojo. Su color lo podemos ver 
desde la Tierra sin telescopio. Por esto se llama Marte – Marte era el dios de la 
guerra de la mitología romana y rojo es el color de la sangre. Claro, en su superficie 
no hay ninguna sangre, sino óxido de hierro. Marte tiene dos satélites – se llaman 
Fobos y Deimos, que significan respectivamente miedo y terror. 

Beáta Plaskurová, IV. 
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Niektorí ľudia vyjadrujú presvedčenie, že móda ich nezaujíma, ale veľmi sa mýlia. 
Ľudia sa zobudia  a  hovoria si: ,,Veď to je jedno, čo mám oblečené.“Mýlia sa. 
Druhé, čo si v hlave hovoria je: ,, Hodí sa tá sukňa k tej blúzke, alebo koľko farieb 
si môžem skombinovať.“ Myslím si, že na našej škole nie sú takí ľudia . Každý má 
iný štýl obliekania.  
Na našej škole je veľa študentov, ktorí sa každý deň obliekajú rovnako, najmä die-
včatá. Ich vkus sa mi veľmi páči. Vysoké nohavice prichytené opaskom a veľké ri-
flové bundy. Chlapci majú rovnaký vkus–košele, rifle, tričká. 
 Každý na našej škole je vkusne oblečený, aj keď sa to niektorým ľuďom ne-
zdá. Každý má vkus pekný a elegantný. Nikdy vám nikto nemôže povedať, že ne-
máte vkus, lebo to nie je pravda. Vždy sa nájde niekto, komu sa vaše oblečenie 
bude páčiť, aj keby to mal byť len jeden človek. 
         Laura Duchoňová, I. 

Takmer pred 200 rokmi, keď sa Napoleon s vojskom vracal z neúspešnej výpravy z 
Ruska, na Slovensku sa zrodil významný skvost. 
 Mnoho vojakov bolo zranených, a preto sa liečili vo vojenskom lazarete v Pre-
šporku. Staralo sa o nich veľa krásnych slovenských žien, ale len jedna bola výni-
močná. Volala sa Paulína. Zamiloval sa do nej nejeden francúzsky vojak, no iba Jo-
hann Evangelist Hubert dokázal, že sa zamilovala aj ona do neho. Zosobášili sa.  
 Johann pochádzal z francúzskej oblasti Champagne. Na Slovensku mu učaro-
vala nielen Paulína, ale aj miestne kvalitné víno, ku ktorému pridal špeciálnu techno-
lógiu výroby šumivého vína z oblasti Champagne. V roku 1825 tu založil firmu na vý-
robu šumivého vína, ktorú pomenoval svojim menom Hubert a dodnes patrí k naj-
kvalitnejším a najznámejším slovenským značkám. 
         Kristína Čechvalová, III. 

Keď sa sysle ukladajú na zimný spánok, ich telesná teplota klesne na -2,9 °C. Vďaka 
čomu sysľov mozog nezamrzne a je schopný prežiť? Každé dva alebo tri týždne po-
čas zimného spánku syseľ opäť nadobudne svoju normálnu teplotu 36,4° a udrží si 
ju 12 až 15 hodín.  Okrem toho počas celej hibernácie je hlava sysľa o niečo teplej-
šia než zvyšok tela, nikdy neklesne pod 0,7 °C. Keď sa syseľ preberie zo spánku, je-
ho mozog sa o dve hodiny vráti do normálu, a dokonca funguje lepšie než predtým. 
Vedci dúfajú, že im tento výskum pomôže lepšie pochopiť ľudský mozog. Chcú zistiť, 
ako zabrániť poškodeniu buniek pri ochoreniach mozgu, napríklad pri Alzheimerovej 
chorobe a ako takéto poškodenie zvrátiť. Aký je Váš názor? Je mrazuvzdorný mozog 
sysľa výsledkom náhody alebo projektu?   

 Gabriela Zimová, II. 
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Recyklácia je proces opätovného využitia použitých materiálov. Rozdeľujú sa do 
štyroch hlavných kategórii: plasty, kovy, papiere a sklo. Všetky štyri sú farebne 
odlíšené: plasty – žltá, kovy – červená, papiere – modrá a sklo – zelená. Recyklá-
cia pomáha nášmu životnému prostrediu, ale taktiež aj nám. Tým, že sa niektoré 
materiály dajú využiť viackrát, je skvelým riešením, ako zabrániť dlhodobému 
rozkladu plastov a iných produktov. 

Jarka Oklepková, I. 

Bol piatok, 23.septembra, no pre nás to nebol 
bežný školský deň. Hneď ráno sme sa spolu 
s mojou triedou-3.BIL, našou pani profesor-
kou triednou a s pánom profesorom Malekom 
vybrali na OŽAZ (ochrana života a zdravia). 
Chladné počasie nás síce prinútilo pozmeniť 
pôvodný plán, ktorý bol taký, že cez Kamennú 
pôjdeme peši na Čachtický hrad,  no neodra-
dilo nás to od príjemneho výletu do prírody.  
O ôsmej sme sa všetci stretli v triede, pripra-
vení vyraziť. Spoločne sme sa pobrali na vla-
kovú stanicu, kde nás už čakala známa Čach-
tická strela. Cesta vlakom ubehla celkom 
rýchlo, už o necelú pol hodinu sme boli vo Viš-
ňovom, odkiaľ sme išli na Čachtický hrad.  
Cesta do kopca bola síce vyčerpávajúca, no 

krásny výhľad a prehliadka hradu za to roz-

hodne stáli. Na hrade nám sprievodca poroz-

prával veľa zaujímavých vecí nielen o hrade, 

ale aj o známej grófke Alžbete Báthory. Obo-

hatení o nové vedomosti, sme pokračovali 

v turistike do Čachtíc, kde sme si oddýchli 

a s novými zážitkami sme sa pobrali na auto-

bus domov. 

Terézia Dubničková, III. 
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¿Cuál es su fecha de nacimiento?  
26 de octubre de un año del siglo XX. 
¿De dónde es?  
De Valencia (España). 
¿Tiene hermanos?  
Si, una hermana. 
¿Qué le hace feliz en su vida?  
Saber que mi familia y amigos están bien y son 
felices. Viajar y pasar tiempo con amigos. 
¿Cuál es su comida favorita?  
De comida española la paella y todo tipo de arroces. 
De comida internacional el Pad Thai. 
¿Ha visto los toros “en  acción”? 
Si, he visto unas 3 corridas  de toros hace muchos 
años. Ahora no me gusta ver sufrir  al toro. 
¿Que países ha visitado?  
Francia, Reino Unido, Alemania, Holanda, Italia, 
Grecia,Portugal, Senegal,   Marruecos,Thailandia, 
Nicaragua, República Dominicana, Australia y 
Eslovaquia. 
¿Ha visitado algunos lugares importantes (o no importantes) en 
Eslovaquia?  
He visitado Trenčín, Bratislava, Beckov, Cachtice y Piešťany…y Nové Mesto nad 
Váhom. 
 ¿Por qué ha elegido esta profesión y por qué matemáticas y física? 
Porque me gusta ver las caras de “no entender nada” de los alumnos….y resolver 
sus dudas! Siempre me gustaron más las asignaturas de ciencias…se me dan 
mejor.   
¿Qué le gusta hacer en su tiempo libre?  
Viajar, ir al teatro y cine, crear obras de teatro, pasear, escuchar música, hacer 
yoga, estar con mis amigos… 
¿Qué música le gusta?  

Todo tipo de música. Sobre todo la que anima a bailar. Depende del momento oigo 

un tipo de  música. 

¿Sabe bailar? ¿Cuál es su baile favorito? 

¡¡Claro!! No tengo un baile favorito. Me gusta aprender bailes nuevos. Este año me 

apunté a clases de Lindy Hop, un estilo de baile antiguo que ahora está de moda en 

España. 

¿Tiene algún animal?  

En Valencia tengo un gato persa de color negro que se llama Euler. Y aquí tengo 

dos tortugas que adopté hace pocos días. 

 ¿Le gustó la feria?  

Sí, me sorprendieron las fiestas de Nové Mesto y el buen ambiente que había. 

Probé productos típicos de esta zona. 

¿Qué personaje es su favorito de Disney? ¿Por qué? 

No tengo ningún personaje favorito. Me gustan casi todos los personajes 

secundarios de las peliculas de animación de Disney. Creo que son los más 

graciosos y emotivos, como por ejemplo  el cangrejo Sebastián de la Sirenita o 

Timón y Pumba del rey León. De las películas no animadas mi favorita es Mary 

Poppins. 

ENTREVISTA A LA PROFESORA 
NURIA DEL REAL LÓPEZ 

Arielle Fábianová, III. 
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Edad: Entre 25 y 50 
Altura: No lo recuerdo, no me he medido última-
mente. 
Lugar de nacimiento: Granada (España) 
Comida favorita: Arroz negro y Fideos Malagu-
eños 
Grupo musical favorito: U2 
¿Sabía que existe Eslovaquia? 
Por supuesto que sabía que existía Eslovaquia. Lo sé 
desde que se separó de la República Checa en los 
años 90. 
¿Cómo le suena el eslovaco? ¿Sabe algunas pa-
labras eslovacas? 
Me suena un poco difícil. Es muy diferente al español. 
Se algunas palabras para saludar y algunos alimen-
tos. 
 
¿Ha probado usted Bryndzové halušky u otra 

comida eslovaca? ¿Qué era? ¿Le gustó? 
Si, conozco Bryndzové halušky, es la primera comida eslovaca que he probado. 
Ummmm, muy bueno. También he probado Kapustnica, Gulaš, sopa de callos…  
 
¿Dónde estudió el Bachillerato? ¿Qué estudios universitarios realizó? 
Estudié Bachillerato en Santa Fe, una población cercana a Granada. Y realicé mis 
estudios universitarios de Ciencias Químicas en la Facultad de Ciencias de Granada 
 
¿Cuál es su color favorito y porqué? 
El color verde. Simboliza la esperanza y la naturaleza. 

 
¿Qué hacía antes de venir a Eslovaquia? 
Trabajé en distintos colegios. Pasé las vacaciones con mi familia. 

 
¿Que espera de este instituto y de Eslovaquia? ¿ Porqué eligió Eslovaquia? 
Espero tener una gran experiencia. Me gustaría conocer mucho más de Eslovaquia. 
Elegí Eslovaquia porque me parecía muy interesante y es una gran oportunidad pa-
ra conocerlo bien.  

 
¿Cuantas personas hay en su familia? ¿Tiene mujer, niños o hermanos? 
Tengo novia. No estoy casado y no tengo hijos. Tengo dos hermanos y una herma-
na, mayores que yo.  

 
Usted tiene un curso que se llama acuarelas en botanica. ¿Porqué ese te-
ma? ¿Tiene algún significado o sentido especial ? 
Me gusta la pintura y el dibujo, tengo esta afición desde hace mucho tiempo. Y la 
botánica es una rama muy importante de la Biología. Por tanto, en el curso se unen 
estas dos facetas. 

Radka Oklepková, III. 

ENTREVISTA  
AL PROFESOR MANUEL GARCÍA 

MUÑOZ 
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Zber papiera 
V dňoch 22.– 23. septembra 2016 sa študenti všetkých ročníkov Bilingválne-

ho slovensko-španielskeho gymnázia v Novom Meste nad Váhom zúčastnili zberu 
papiera, z ktorého finančný výťažok šiel na podporu rozvoja školy. 

Ako študenti sme už od začiatku školského roka netrpezlivo očakávali, kedy 
pani riaditeľka vyhlási termín konania zberu papiera. Približne po dvoch týždňoch 
nám triedni profesori oznámili, kedy zo školských chodieb vyjdeme do novomest-
ských ulíc a uličiek. Triedy sa rozdelili na skupinky a dohodli sa, ktoré pôjdu kedy a 
kam zbierať.  

Vo štvrtok ráno sa prvé skupiny vybrali zobrať nákupné košíky do Kauflandu, 
aby ich mohli naplniť starým papierom. Počas samotného zbierania študenti získa-
vali papier od svojich známych, z rôznych obchodov a lekární, z činžiakov a občas 
stretli milých dôchodcov, ktorí im prispeli balíkmi papiera.  

S plnými košíkmi sa vracali do školy, kde papier vážil pán školník, pani vrát-
nička a niektorí žiaci. Po odvážení ho hádzali do pristaveného kontajnera, a potom 
s prázdnymi košíkmi vyrazili po ďalšie kilá. Takto sa „otočili“  niekoľkokrát, až kým 
nenadišiel čas, keď ich vystriedali spolužiaci z ďalších skupín.  

V druhej polovici dňa sa už začali výraznejšie ukazovať rozdiely medzi jednot-
livými triedami. Najusilovnejší boli druháci a štvrtáci, ktorí si vedenie udržali až do 
konca dňa.  

Celý piatok bol už len bojom medzi druhákmi a štvrtákmi o to, kto nazbiera 
viac, a tým získa deň voľna. Obe triedy sa snažili, ale štvrtákom sa darilo viac. Po-
čas druhej polovice vyučovania sa však stav obrátil v prospech druhého ročníka, 
ktorý sa už o prvenstvo nemienil nechať obrať. Tí svoj náskok pred štvrtákmi vy-
tiahli až na 250 kg. 

Druháci si boli istí svojou výhrou, ale nevedeli, že hodnotenie sa zmenilo. 
Keďže štvrtáci boli svojím počtom oproti ostatným veľmi znevýhodnení, pre každú 
triedu sa rozrátalo, koľko kíl priemerne priniesol jeden študent. Po tejto zmene vie-
dol štvrtý ročník, z ktorého každý doniesol priemerne 58,59 kg, čo bolo o 20 kg 
viac, než priemerne doniesli druháci. 

Pri zbere sme sa opäť všetci zabavili, pomohli škole a prírode záchranou pri-
bližne štyridsiatich stromov. 

 
       Natália Hložková, Natália Helíková, II. 
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Hovorí sa, že umenie zmýva prach z každodennosti. A keďže v živote študenta je 
každodenností veľa, rozhodli sme sa ju ísť oprášiť do Slovenského národného di-
vadla v Bratislave. Keďže pre niektorých z nás to bola prvá návšteva divadla, či-
nohra Jane Eyrová, bolo to pravé predstavenie na ozajstný umelecký zážitok. 
Prečo? Pretože slovenskí herci opäť dokázali svoju vysokú úroveň. Zoznámili nás 
nielen s príbehom Jane Eyrová, ale aj so životom spisovateľky tohto príbehu 
Charlotte Brontëovej. Vďaka tomu sme dokázali lepšie pochopiť, čo Charlotte 
viedlo k vytvoreniu postavy Jane. Jej otec bol kňazom, ktorý ich viedol k tomu, 
že žena má svoje miesto doma, preto ona aj jej sestry vydávali knihy pod muž-
skými menami. Jej brat bol alkoholik a závislý na ópiu, a tak vedela, aké je sta-
rať sa o niekoho, kto to sám nedokáže. A aby toho nebolo málo, bola nešťastne 
zamilovaná do staršieho, ženatého muža, ktorý jej lásku neopätoval. Bola jedno-
duchou ženou s túžbami a snami. A presne toto všetko vložila do Jane. 
Na začiatku hry sme sa preniesli do obdobia, keď Jane chodila na internátnu ško-
lu. Herci nám zblízka ukázali vtedajšie podmienky v školách, z ktorých sa nám 
zatajoval dych. Kučeravé vlasy boli považované za hriech. Dievčatá častokrát tr-
peli hladom, pretože jedlo bolo tak odporné, že sa nedalo jesť. V zime sa nemohli 
umyť, voda bola zamrznutá. A keď prišiel týfus? Učitelia chceli vykopať masový 
hrob, pretože  boli názoru, že na siroty si aj tak nikto nespomenie. Už len táto 
jedna časť deja nás podnietila vážiť si, čo máme. Ale nič z toho Jane neprinútilo, 
aby sa vzdala. Nakoniec školu dochodila a bola ako guvernantka prijatá na pan-
stvo Tornfield Hall, kde sa mala starať o jednu mladú francúzsku dámu. Svitlo jej 
na lepšie časy. A práve vtedy našla lásku na mieste, kde by ju najmenej čakala. 
Nebola to láska na prvý pohľad. Pán Rochester bol starší, nevrlý a náladový muž. 
Pre Jane bol skôr odpudivý než príťažlivý. Ale ako čas plynul a oni spolu trávili 
viac času, Jane zistila, že pre ňu nie je taký odpudivý, ako si myslela. A keď pán 
Rochester prekonal svoju povahu a vyznal jej svoje city, ľady sa roztopili a ona 
bola schopná urobiť to isté. Ale ani tu jej nebolo dopriate šťastie. V deň svadby 
zistila, že pán Rochester je ženatý a svoju zákonitú manželku celý ten čas scho-
vával v dome, lebo bola šialená. Jane puklo srdce, a i napriek úpenlivému prose-
niu pána Rochestra, sa rozhodla utiecť. Po dlhých dňoch ju v zúboženom stave 
našiel kňaz John Rivers, ktorý ju zobral k sebe. Kým sa Jane znova vzchopila, 
ubehlo niekoľko dní. To bol čas, keď dostala od pána Riversa návrh- odísť s ním 
do Indie ako jeho manželka. Veľmi ju to lákalo. Ale stále jej niečo bránilo, aby 
odišla. Bola to láska, ktorú cítila k pánu Rochestrovi. Rozhodla sa ho navštíviť. 
Keď sa dozvedela, že Tornfield Hall vyhorel do tla, malý plamienok lásky vzbĺkol 
a pohltil jej celé srdce, čo ju podnietilo, aby sa čo najviac ponáhľala vrátiť. Ale 
Charlotte jej prichystala nemilé prekvapenie. Z toľkého žiaľu a hnevu z jej nevy-
darenej lásky urobila z pána Rochestra mrzáka. Bol slepý a ruku mu zohavil 
oheň. Ale ani to Jane nezabránilo, aby ho prestala milovať. A práve v tej najsil-
nejšej situácii v deji prišla najvtipnejšia scéna. Herečka Zuzana Fialová ako Char-
lotte sa obrátila do publika a pýtala sa, či chceme šťastný koniec. Keďže niekto 
nepochopil význam tejto otázky ako rečníckej, nahlas zakričal áno. Herečku to 
pobavilo a začala sa smiať. Ubezpečila nás, že bude a opäť sa vžila do svojej po-
stavy.  Jane ostala s pánom Rochestrom a konečne našla kúsok svojho šťastia. 
Hra končí samotným opisom a koncom života Charlotte. Knihu dopísala, vydala 
sa ale deväť mesiacov po svadbe zomrela počas tehotenstva. 
s následným standing ovation. Veď herecké umenie spočíva v tom, aby diváci ani 
nedýchali. A presne to sa im aj podarilo. Dôkazom toho boli zimomriavky každé-
ho z nás. Týmto príbehom budeme žiť ešte niekoľko nasledujúcich dní. A určite si 

Divadelné predstavenie v Bratislave 

Jana Eyrová 



13  

 

Reakcia na predchádzajúci článok 
„Jana Eyrová bola prvá divadelná hra, ktorá vo mne zanechala iný pohľad na svet 
a na celkové vnímanie ženy. V hre bol veľmi dobre zobrazený ťažký život Jany Eyro-
vej, ktorý sa skončil nie veľmi šťastne, čo som neočakávala.“ 
„Mne sa Jana Eyrová veľmi páčila, pretože som mohla vidieť ako žili v minulosti diev-
čatá, ako boli obmedzované a akú my máme slobodu teraz. Nielen dej a myšlienky 
sa mi páčili, ale aj rôzne efekty, ktoré tak fantasticky spravili, že nebolo chvíle, čo by 
som nemala zimomriavky.“ 
„Pre mňa to bol kultúrne obohacujúci  zážitok. Veľmi sa mi páčilo spracovanie hry a 
takisto herecké prevedenie. Vtiahla ma do seba hneď na začiatku a nechcela ma pus-
tiť ani po skončení. Bola to naozaj silná hra, po ktorej som sa rozhodla chodiť na či-
nohru častejšie.“ 
„Ďakujem pani profesorke Kataríne Majerníkovej za sprostredkovanie kultúrneho vy-
žitia. Úžasný námet, úžasné spracovanie, úžasné herecké obsadenie.“ 
„Môžem povedať, že Jana Eyrová bola zaujímavým predstavením. Síce to bolo tak 
trochu „psycho“ a pri niektorých scénach mi tiekli slzy, spracovanie a obsadenie 
presne vyhoveli očakávaniam.“ 

  Gabriela Zimová, Katarína Kucharovicová, II. 

Palabra, 16.vydanie 

Svojim príbehom ukázala, že i po tých najťažších chvíľach v živote, nakoniec vy-
jde slnko. A na príklade Jane nás naučila, že v láske nezáleží na vzhľade človeka, 
že ju môže nájsť aj ten najobyčajnejší človek. Dôležité je, ako sa dokážeme obe-
tovať pre toho druhého. A ak je pravá a silná, nezlomí ju žiadna prekážka ani ne-
pekný vzhľad človeka. Niet div, že si naši herci vyslúžili veľký potlesk s následným 
standing ovation. Veď herecké umenie spočíva v tom, aby diváci ani nedýchali. 
A presne to sa im aj podarilo. Dôkazom toho boli zimomriavky každého z nás. 
Týmto príbehom budeme žiť ešte niekoľko nasledujúcich dní. A určite si nenechá-
me ujsť ďalšie vznikajúce predstavenie. 
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Desde el día 7 de noviembre hasta el 11 de noviembre 2016 se organizó la 
primera visita cultural a Espaňa de nuestro instituto. Participaron 22 alumnas de 
todo el instituto con 2 profesoras- Susana y Katarína Majerníkova. Dos 
participantes en la visita cultural nos hicieron 
un resumen de todo el viaje..,, El primer día 
por la tarde nos encontramos en el 
aeropuerto. El viaje fue bastante largo, pero 
sin problemas. Viajamos en avión y después lo 
hicimos en metro- fue nuestro transporte 
principal durante todo el viaje. A la una de la 
noche por fin llegamos a nuestro alojamiento. 
Sentíamos un cansancio brutal.  
 Al día siguiente día visitamos el centro 
de Madrid. Vimos casi todos los monumentos 
importantes del centro. Visitamos, por ejemplo, la Puerta del Sol, un montón de 
estatuas importantes , la Casa de los poderos .... Ese día también visitamos el 

Museo del Prado- llamado tambien,, 
Louvre de Espana ´´ Susana nos 
explicó los cuadros más importantes 
de cada época y después de una 
excursión muy larga, tuvimos 
tiempo libre para comer. La última 
visita cultural de este día fue el 
Palacio Real – un edificio enorme 
con mucha nobleza ,se podia sentir 
un ambiente real. Por la noche 
vimos el centro de Madrid, que nos 

pareció como un pequeňo Time Square de Nueva York, con todas las tiendas 
grandes y carteles por toda la calle.  
 El tercer día visitamos Alcalá de 
Henares , la ciudad donde nació y vivió 
Miguel de Cervantes. También es 
ciudad universitaria, así que pudimos 
ver muchos estudiantes. Durante 
nuestra visita se organizó un festival de 
cine y nosotras tuvimos la oportunidad 
de ver una de las películas – se llama 
Las amigas de Agata. Otro día dimos un 

paseo corto por los monumentos que todavía 
no habíamos visto, vimos el Palacio de Cristal 
en el Parque del Retiro y en el centro de 
Madrid tuvimos tiempo libre para hacer  
compras. El último día dejamos las maletas 
en la consigna y visitamos el Museo Reina 
Sofía con la exposición de arte moderno. Por 
la tadre cogimos el avion para Bratistava, ya 
con muchas ganas de comer las comidas de 
nuestras mamás y dormir en nuestras 

camitas. Cansadas, pero llenas de  experiencias y de momentos inolvidables.´´                                                                                                                              
Alexandra Tancárová , Beáta Loffayová, IV. 

VISITA CULTURAL – MADRID                                        
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Jarmočná 
 
Do ticha noci zaznie hluk, 
do tmy zažiaria stovky svetiel.  
Namiesto samoty vôkol masa tiel 
a nerozoznať ani jeden zvuk. 
 
Dym, smrad, jedlo, ľudia. 
Hlasná vrava, hlučný smiech 
netrápia ich. Veď nech 
sa spiaci aj budia. 
 
 Im ide len o zábavu,  
zabudnúť na problémy. 
Ušľapú ich na zemi 
vo víre hudby a alkoholu. 
 
Derú sa pomedzi stánky, 
poháre s burčiakom stískajú v dlani. 
Idú sa baviť tam, kde aj vlani, 
na jarmočné radovánky.  
 
V ruke cigánsku, do pohára nalej, 
prekričať hudbu chcú. 
Nohy ich ďaleko odnesú  
a alkohol ich myseľ ešte ďalej. 
 
       
 Natália Hložková, II. 

Palabra, 16.vydanie 

Beh búrkou  
 
Na oblohe mračná ťažké, 
z nich voda na zem tiekla. 
Preťali ju blesky jasné  
a obloha hromom zvrieskla. 
 
Ja stála som na mokrej tráve, 
na nohy bosé sa lepila. 
Mokré vlasy z mojej tváre 
za ucho som si strčila. 
 
Dážď mi zmáčal šaty celé, 
nezostala suchá niť, 
mala som ho až na tele 
a nemala som sa kam skryť. 
 
Len som stála vonku, v daždi, 
počúvala okolie. 
V tej chvíli sa zvuk každý  
zmenil na niečo čarovné.  
 
Čľupot kvapiek do kaluží 
znel jak slová víl.  
A hlas hromu mi na duši  
pokoj vytvoril. 
 
Blesky ako krásne stuhy 
temné mraky zdobili, 
a vtedy sa moje nohy 
znenazdajky rozbehli. 
 
Vietor mi vlasy rozvieval, 
dážď mi šľahal do tváre, 
Boli to moje kroky asi, 
čo šuchotali na tráve. 
 
 To búrky hlasné ticho  
a v tme farby ukryté. 
Pripomína mi to 
všetky poklady skryté.  
 
      
 Natália Hložková, II. 

 
 

Z tvorby našich študentov 
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Táto ulica je mi (ne)známa 

 
Teplý pocit starej spomienky, ktorá je znovuobjavená po dlhom čase. V poslednom 

okamihu sa jej zachytím a uplávam s ňou do minulosti. S vedomím, že spomienka 

je krásny klam, sa prechádzam po vizuáloch svojej mysle, ktorú tak dôverne po-

znám. Staré úsmevy, objatia, smiech, to všetko v prúde spomienok zachytávajúci-

mi sa pred mojimi očami.  Zvolím si jednu. Tú, ktorú chcem analyzovať do naj-

menších častíc. Tú, ktorá mi vráti to známe teplo. 

 Som na tom mieste. Obklopená priateľmi, láskou a radosťou. Slnko svieti 

a šťastie vyžaruje z každého nášho atómu. Uchopujeme existencializmus s celou 

jeho enormnosťou a nechávame sa unášať prítomným okamihom. Otupené mysle 

skáču na reggae hudbu, ktorá sa teraz zdá pozitívnejšia ako inokedy. S nocou pri-

chádza nová vlna energie a ďalšia káva, ktorú cítime až v kĺboch prstov. Horúce 

telá kývajúce sa zo strany na stranu, na melancholickú, no zároveň tanečnú hud-

bu. Potom spánok, ktorý vlastne nie je spánkom a nové predpoludnie plné otázky 

Čo robíme? Ďalšia káva, jedna malá báseň napísaná na tráve a prejavy absencie 

spánku. Keď zachytíme nový kúsok energie, hviezdy majú znova povolené žiariť 

a videnie je rozostrené. Šťastie, radosť a mier sa zdajú nekonečné. Hudba akoby 

spájala každú ľudskú bytosť. Energia skáče od zosilňovačov k ľuďom a späť.  

 Zavriem oči a nechávam spomienku rozplynúť. Cítim sa, akoby som sa práve 

prešla po ulici, dočasne zabudnutej, no znova známej. Ostáva mi úsmev na tvári. 

         Karolína Gregorová, II. 

Kalná voda sťa špinavé slzy odkvapových rúr, ktoré sa rozlievajú pozdĺž kamenných 

obrubníkov, lemuje okraje ulice a svojimi pramienkami vytvárajú jazierka odrážajú-

ce matné svetlo upadajúceho dňa.  

 Kedysi slniečkom zaliata, zlatými lúčmi ožiarená ulica sa leskne pableskujúci-

mi kvapôčkami vody, schádzajúcimi zo šedých múrov, už dávno nepohladených ru-

kou majiteľa domu. Šmykľavé, oranžovo-bordové škridly striech sa blýskajú a žialia 

nad strateným leskom, či za tými prvými rokmi krásy, ktoré vystriedali terajšie 

smutné dni. Ulicou sa v žltom svetle pouličných lámp nesú tiché hlásky, predierajú-

ce sa pomedzi steny obydlia, rozochvené konáre stromov rozhojdáva vetrík, ševe-

liaci suchým lístím a hvízdajúc si svoje premenlivé balady. Keď už svetlo strieda 

tma, pouličné lampy žiaria ako večerné slnká osvetľujúce ulicu, tiež vrhajúce krad-

mé tiene stromov. Všetok mestský ruch utíchol až na jemné kvapôčky vody pozlá-

tené svetlom z lámp sťa perličky znášajúce sa na mokrú cestu. V oknách, doposiaľ 

tichých a smutných domov, sa rozsvecujú svetielka, ktoré rozjasňujú pochmúrnu, 

ponurú atmosféru ako svetlušky blikajúce v bezodnej tme počas letných dní. Zakrá-

dajúce sa tmavé tiene križujú ulicu.  

 Kde–tu počuť tajomný šuchot vtáčích krídiel znášajúcich sa dolu z oblohy k 

mlčanlivým uliciam ponorených do temnoty, či do jemného županu z oblakov zaha-

ľujúcemu mestskú krajinu. 

 

          Saskia Brůnová, I. 
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Conferencia sobre las 

universidades en España 

El 6 de septiembre tuvimos la oportunidad de asistir a una conferencia que 

impartió  Alba Fernández Valle, estudiante de la universidad Rey Juan Carlos de 

Madrid. En ella estuvieron presentes los estudiantes de los cursos cuarto y 

quinto, para los cuales esta conferencia les sirvió para conocer de primera mano 

el funcionamiento de la universidad en España, cómo se accede a la universidad,  

las distintas carreras que se pueden cursar y, en general, cómo funciona la vida 

de los estudiantes universitarios. Además pudimos enterarnos de cuáles son las 

universidades más 

populares y prestigiosas. 

Este punto para nosotros 

fue muy interesante 

porque nos afecta más 

directamente, ya que 

algunos de nosotros 

podríamos ir a estudiar a 

España y el sistema es 

muy diferente del 

eslovaco.  

A continuación la señorita 

Fernández explicó más 

concretamente en qué 

universidades se podrían 

estudiar las carreras con más éxito y populares, y profundizó sobre todo en su 

universidad. Describió los estudios que se pueden cursar en dicha universidad, 

que es relativamente nueva y se encuentra en proceso de expansión. Aunque es 

una universidad nueva, la señorita Fernández nos recomendó estudiar en ella y 

enfatizó las ventajas de poder desarrollar nuestros estudios allí. Comentó el nivel 

académico que podría obtenerse al estudiar en dicha universidad.  

El siguiente apartado de su conferencia trató de los estudios de grado en 

Ciencia, Gestión e Ingeniería de Servicios desde su propia experiencia como 

estudiante. Nos informó sobre las salidas profesionales de estos estudios y sobre 

las ventajas de elegir esta carrera. Ella misma comentó al principio que no había 

optado por estos estudios, sino por los de Ciencia del Deporte, para los cuales se 

había preparado durante el Bachillerato, pero nos confesó que se sentía 

afortunada de estudiar una carrera con tanta proyección de futuro. Esta 

conferencia nos ayudó a conocer un poco más el sistema escolar español,así que 

si un día decidiéramos ir a estudiar a España,sabríamos ya qué buscar y dónde 

buscar.No pienso ir a estudiar a España,pero seguramente hay alumnos de 

nuestro colegio que desean ir a estudiar allí,y seguramente esta conferencia fue 

muy útil para ellos.        Petra Russo, IV. 
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Expo-Sciences Europe 2016 
 En  julio de este año en Francia se realizó la Expo-Sciences Europe 2016 (ESE 
2016). En esta gran exposición de trabajos de estudiantes se reúno gente de toda  
Europa, Méjico y Asia. Y yo tuve suerte, porque pude participar también. La dele-
gación de Eslovaquia estuvo compuesta por cinco estudiantes y tres „supervisores“. 

Una de los supervisores era nu-
estra profesora – la señorita 
Majerníková, porque su sobrino 
también participó en ella. En 
Francia estuvimos casi una se-
mana y aunque surgieron cier-
tas complicaciones, lo disfruta-
mos mucho desde el primer 
momento, cuando salimos del 
aeropuerto de Toulouse. 
 Toulouse es la cuarta 
ciudad más grande de Francia y 
hay muchas cosas que ver allí – 
„Le capitole“, el Puente St. Pier-
re, el río Garona, calles mara-
villosas, tiendas llenas de la-
vandas y también pasamos un 
día en la Cité de l'espace, que 
me gustó muchísimo. En Tou-
louse hay un hotel muy antiguo 
– el  Hotel Dieu. En este hotel 
presentamos nuestros pro-
yectos.  
 La exposición duró tres 
días y los temas de los pro-
yectos fueron muy diversos, 
desde temas de biología hasta 
temas del „conocimiento cientí-
fico“. Mi proyecto fue Divul-
gación de astronómía y de as-
tronáutica y trata de los méto-
dos de divulgación para los 
niños de estas disciplinas. Lo 
presenté a los visitantes y a 
otros estudiantes y ellos me 
presentaron sus proyectos a mí. 
Así aprendí muchas cosas nue-
vas y también conocí a mucha 
gente y ahora tengo amigos de 

España, Méjico, Bélgica... 
 Parte de este gran encuentro internacional fue también una noche de cultura, 
durante la cual  los participantes representaron a sus países. Nosotros exhibimos 
un video muy bonito de Eslovaquia y cantamos Keby moje nôžky y Na Kráľovej ho-
li. A mí me gustó también la noche del 14 de julio. Fue divertido porque la gente 
bailó mucho y después pudimos ver también fuegos artificiales, porque era el Día 
de la Bastilla. 

De esta vivencia en Francia guardo muchas bonitas experiencia. He adquirido 
nuevos y útiles conocimientos. También hice nuevos amigos. Todo esto lo recorda-
ré siempre y su recuerdo me acompañará toda mi vida. 
 

Beáta Plaskurová, IV. 



19  

 Palabra, 16.vydanie 

Očami piataka..... 
Ubehli ako voda... ja som sa až teraz začala zamýšľať, kde všetky tie roky na 
strednej škole zmizli. V piatom ročníku si všetko uvedomíme. Všetky nácviky na 
stužkovú a tvorenie príhovoru pre učiteľov, Vám pripomenie všetko to radostné a 
smutné, čo ste zažili.  
 Naša škola si prešla od môjho nástupu do prvého ročníka naozaj veľa 
zmien. Najväčšou zmenou bolo pre mňa osamostatnenie sa od GMRŠ, keďže do-
vtedy sme robili všetko spolu. Každodenné presúvanie sa na „druhú stranu“ 
a opakovanie si učiva na prechode nás toho veľa naučilo. Dodnes si pamätám na 
náš OŽAS na chate LUX v Oraviciach, kde sme strávili úžasné dni ako perfektný 
triedny kolektív. Keď sme sa vo štvrtom ročníku vrátili po prázdninách do školy, 
všetko bolo iné. Škola zrazu fungovala tak ako má a určite sa zmenila 
k lepšiemu. Myslím si, že naša trieda je jedinečná a som za ňu veľmi vďačná. 
Každú jednu zmenu sme prežili spolu a podporovali sme jeden druhého, keď sme 
to najviac potrebovali. Každá škola má svoje klady a zápory. Som veľmi rada za 
našich učiteľov aj spolužiakov, ktorí mi veľa dali. Najväčšou nevýhodou 

a smutnou chvíľou je 
pre mňa určite mo-
ment, keď musia Va-
ši obľúbení španiel-
ski lektori odísť. Keď 
sme začínali 
v prvom ročníku, 
práve oni nás 
„vychovali“. Keď odí-
du, iní zas prídu, ale 
je to ťažké, lebo si 
poviete, že práve oni 
tu boli na začiatku. 
Mohla by som vyme-
novať naozaj veľa 
učiteľov, ale dôležité 
je, že budeme na 
nich vždy s radosťou 
spomínať. Či už je to 
Španiel alebo Slo-
vák, obaja robia na-
šu školu zaujímavou 

a výnimočnou.  Využite vždy všetky príležitosti, ktoré Vám škola ponúka, aby ste 
tých zážitkov zo strednej mali veľa. Pre mňa to bol určite výmenný pobyt, za kto-
rý som dodnes vďačná, alebo spomínaný OŽAS, či len každoročné navštívenie 
vianočnej Viedne s kamarátmi. Keď sa dnes prejdem po chodbe, všetko je iné 
a už sa mi ani nechce veriť, koľko zmien sme zažili. Aj keď sa Vám možno dnes 
zdá, že sa máte toho veľa učiť alebo že 5 rokov štúdia je veľa, vôbec to tak nie 
je. Neriešte jednu nevydarenú známku, o pár rokov sa Vás na ňu aj tak nikto ne-
opýta, ale snažte sa pre dobrý pocit. Nikto z nás nechce opustiť ten bezstarostný 
stredoškolský život a verte mi, ubehne to až príliš rýchlo. Náš „bilingvál“ je super 
a viem, že naša škola toho ešte veľa dosiahne. Veď predsa 27 prvákov o niečom 
svedčí, nie? Škola sa rozrastá každým rokom a naša trieda už len tak okrajovo 
sleduje všetky situácie. Menej príjemnou udalosťou sú maturity, ktoré nás čakajú, 
ale musíme si tým prejsť.  
 O rok tu už nebudeme a všetko bude iné. Nikdy by som nepovedala, že mi 
to bude tak chýbať, ale všetko sa raz musí skončiť. Teraz sa už len treba pozrieť 
vpred a tešiť sa na stužkovú! 
          Eliška Trpíšková, V. 
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HIT MESIACA 
Bavili sa tvoji kamaráti o domácich a svetových novinkách a ty si 
s nechápavým úsmevom stál a prikyvoval? Máme pre teba rieše-
nie-HIT MESIAC. Zostaň s nami, a už sa nikdy viac nebudeš cítiť 
trápne medzi svojimi priateľmi.  

Piesne    

BTS - Blood Sweat & Tears 
Predstavujeme vám nie veľmi známu skupinu v Európe, ale stojí za spozna-

nie, nielen kvôli chytľavej melódii, ale aj príbehu, ktorý je naznačený vo 
videoklipe.  

ANTWOORD - Banana Brain  

Táto pesnička nie je síce pLady Gaga - Million Reason re každého, ale podľa nás má 
svoje miesto v Hite mesiaca, či už vďaka originalite, ale aj tomu, že keď si ju raz vypo-
čujete, tak ju len tak z hlavy nedostanete.  

Skillet - Feel Invincible 
Nakoniec sme venovali pozornosť kapele, ktorá pre nás bola doteraz neznáma, ale po 

vypočutí tejto skladby sme usúdili, že si zaslúži miesto v našom rebríčku. 

Lady Gaga - Million Reasons 

Gaga je klasika, ktorá neomrzí a je 
MILLION REASONS, prečo by sme ju 
mali stále počúvať.     

          
Twenty one pilots – Heathens 
 
Táto novinka, ktorá každému vyrazila dych, 
veľmi rýchlo prerazila do popredných miest 
v svetových rebríčkoch  
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Knihy 
 

 J.K Rowling -Harry Potter : Prekliate dieťa 
Dlho očakávaná kniha, na ktorú sa tešil nejeden z nás. Kniha vás očarí hneď 
na prvý pohlaď a podľa predchádzajúcich a veľmi úspešných príbehov od tej-
to knihy očakávame veľa prekvapení. 
 

Kiera Cass – Následníčka 
Je to štvrtá selekcia knihy, v ktorej sa vyskytujú postavy, ktoré dnes na ulici ne-
stretneme. Toto je presne ten príbeh, o ktorom snívalo každé malé  dievčatko: 
byť princeznou, ktorá žila s krásnym princom naveky. 

Jojo Moyes – Me after you 
Kniha je pokračovaním krásne spracovaného smutného romantického príbehu. Je  
o tom, ako divné, ale stále niečím zaujímavé dievča , ktoré v prvej časti príbehu 
sa zamilovalo do  bohatého muža, ktorý ochrnul po nehode a nemal záujem po-
kračovať ďalej v živote, a príbeh opisuje jej život bez neho.   

Martin R. R. George – Tanec s drakmi 1 
Ďalší diel úspešného autora, ktorý napísal knihy ako predlohu k veľmi úspešnému 
príbehu Game of thrones. Obsahuje boje o územie, moc a aj niečo z vymyslenej 
histórie, takže na dejepis sa z nej neučte.  

Martina Hagarová, Alexandra Božiková, II. 
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